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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: "Milyen lobbiérdekek előzik a gyermekek mindenek felett álló érdekét 
Fóton?" 

Van itt egy ügy, ami azt gondolom, nem kap elég figyelmet, holott állami gondozásra szoruló 
gyermekek sorsáról van szó. Egészen konkrétan arról, hogy megteheti-e a kormány azt, hogy a 
gyermekek mindenek felett álló érdekét sutba vágva, valamiféle ingatlan-lobbinak engedve 
szüntessen meg egy évtizedek óta jól és sikeresen működő gyermekvédelmi intézményt.

Az elmúlt hónapokban ennek próbáltam utánajárni, minden információt megszerezni arról, 
pontosan mire is készül a kormány, milyen indokkal és kinek az érdekei érvényesülnek ebben a 
történetben. Most akkor Önök elé is tárnám azt, amire jutottam.

A Fóti Károlyi István Gyermekközpont egy fantasztikus intézmény, közel 40 hektáros parkkal, és 
egy, a gyermekek számára terápiás célokat szolgáló környezettel. A kormány tavaly januárban 
jelentette be, hogy a nagy létszámú tömegotthonok kiváltása keretében felszámolják ezt az 
intézményt, és a gyermekeket az ország különböző pontjain helyezik el.

Azt mondták, Fótnak azért kell bezárnia, mert egy „eredetileg nem gyermekotthoni célokra épült 
ingatlanban működő gyermekotthon”, és hogy a Károlyi-kastélynak szeretnék visszaadni a 
kastélyfunkciót. A kormány érvelése már ezen a ponton megbukott, hiszen ez konkrétan nem igaz: a
kastélyban 1960 óta nem élnek gyermekek.

A valóság ezzel szemben az, hogy Fóton az elmúlt évtizedekben hatalmas változások mentek végbe,
a nagyobb intézményeket családiasabb otthonok váltották fel. 2012-ben maga Soltész Miklós adta 
át a 152 milliós uniós támogatással kialakított speciális gyermekotthont, a különleges ellátást 
igénylő gyermekek számára pedig az ország legmodernebb otthona nyílt meg korszerűen felszerelt 
helyiségekkel, mozgásjavítóval.



A kormány szerint a jelenleginél jobb körülmények közé kerülnek a gyermekek, de ez sem igaz. 
Magam jártam be az összes helyszínt, voltam Zalaegerszegen, Kalocsán, Aszódon – 45-48 fős 
otthonokról beszélünk, holott a jogszabály 40 főben maximálja a speciális gyermekotthoni 
létszámot. Ezek az intézmények már most túlzsúfoltak és tömegszerűek, az ombudsman mindkét 
intézménnyel szemben súlyos megállapításokat tett.

Ami az egészben a legfurcsább, az a nagy titkolózás a kormány részéről. Nemrég a miniszterhez és 
a fenntartóhoz fordultam, hogy kiderítsem: pontosan mi várható 2019. május 31-e után, merthogy 
eddig maradhatnak a gyermekek Fóton. Erre a fenntartó kijelentette, hogy az nem közérdekű adat, a
minisztérium pedig gyakorlatilag egy kérdésemre se válaszolt.

Kérdésem: mi ez a titkolózás Fót körül, és miféle lobbiérdekek előzik a gyermekek mindenek felett 
álló érdekét?
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